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تســت گریــم و لبــاس متفــاوت و عجیــب اولیــن گــروه از بازیگرانــی کــه قــرار اســت در 
مجموعه »کلبه عموپورنگ« ایفای نقش کنند، نهایی شد.  

بــه گــزارش جام جــم، مجموعــه تلویزیونــی کلبــه عموپورنــگ ایــن روزهــا در حــال 
ســپری کردن مراحــل انتخــاب بازیگــران، تســت گریــم و لبــاس و طراحی نهایــی دکور 

برنامه توســط ارغــوان شــیبانی اســت و تاکنون بازیگــران بســیاری برای ایفــای نقش 
 ، در ایــن مجموعــه انتخــاب شــده اند. محمدرضــا داوودنــژاد، رامیــن ناصرنصیــر
فرهــاد بشــارتی، امیــر ســهیلی، سوســن پــرور و آرش نــوذری بازیگرانــی هســتند کــه 
 تســت گریــم و لبــاس آنهــا نهایــی شــده و در روزهــای آینــده هــم چهره هــای دیگــری 

به این گروه اضافه و معرفی خواهند شد.
این مجموعه در قالب نمایشــی و برخوردار از بخش ها و آیتم هــای متنوع و جذابی 
با رگه های طنز اســت و به زودی فیلمبرداری آن آغاز و برای پخــش در ایام نوروز ۱۴۰۰ 

از شبکه دوی سیما آماده خواهد شد.

رونمایی از گریم  های جدید »کلبه عموپورنگ«

یون رادیو و تلویز

آیین تجلیل از دست اندرکاران مجموعه های نمایشی سال 99 برگزار شد

یال در  1400 42سر
مراسم تجلیل از دست اندرکاران مجموعه های نمایشــی سال 99 با حضور دکتر علی عســکری ریاست سازمان و دکتر 

زینب علیپور طهرانی
فاطمه شهدوست

 رسانه

شــاه آبادی معاون ســیما و جمعــی از مدیــران شــبکه ها و هنرمندان ســریال ها صبــح روز گذشــته در مرکــز همایش های 

بین المللی صداوسیما برگزار شــد. در این مراســم تعدادی از بازیگران و کارگردانان و تهیه کننده های سریال های سال 99 

حضور داشــتند. در ابتدای این مراســم که با اجرای محمد ســلوکی برگزار و همزمان از شــبکه تماشــا پخش شــد، کلیپی از 

 دکتــر علــی عســکری بــا تاکیــد بــر این کــه بیانیــه گام دوم رهبــر 
معظم انقلاب  عصــاره خواســت ملت ایران در رســیدن بــه آینده 
اســت، گفت: همه گونه های برنامه ســازی مــا در رســانه ملی باید 
رنگ و بوی این بیانیه را بگیرد و القای امید به آینده و پیشــرفت، از 
شــاخص ترین ویژگی های این بیانیه اســت که باید در برنامه های 

مختلف، به ویژه گونه نمایشی آن را مشاهده کنیم.
رئیــس رســانه ملــی در آییــن تجلیــل از عوامــل مجموعه هــای 
نمایشــی ســیما در ســال 99، گونه  نمایشــی را در میان قالب های 
برنامه ســازی موثرترین برشــمرد و افزود: هیچ قالبــی مانند قالب 
ســریال و کار هــای نمایشــی در القــای امیــد و ترســیم آینــده زیبا و 
متعالــی اثرگــذار نیســت و بایــد محتــوای غنی تــری را در ایــن گونه 

شاهد باشیم.
رئیس سازمان صداوســیما در این آیین با بیان این که سال 99 با 
شیوع بیماری کرونا سال استثنایی در ۱۰۰ ســال اخیر بوده است، 
گفــت: این شــرایط موجب تعطیلی بســیاری از مشــاغل شــد و ما 
هم بیم داشــتیم که سریال ســازی در رســانه ملی تحــت تاثیر قرار 
بگیرد اما همت شــما هنرمندان و همکارانم در رسانه ملی ورق را 

برگرداند و شاهد رشد نسبی سریال سازی بودیم.
وی بــا بیــان این که ایــن بیمــاری بــه بســیاری از مشــاغل و صنایع 
ازجمله ســینما ضربه بزرگی زد، گفت: بــا وجود این شــرایط، اهالی 
رســانه ملــی در همــه بخش هــا پــای کار بودنــد و لحظــه بــه لحظه 
فعالیت کردنــد و زمانــی که همــه مــردم بایــد در خانــه می ماندند، 

اهالی رادیو و تلویزیون فداکارانه پای کار ماندند.
دکتر علی عسکری با یادآوری روزهای پایانی سال 98 و آغاز شرایط 
کرونایــی گفــت: از آن زمــان تاکنــون همــه مشــغول فعالیت اند و 
فداکارانه در رســانه ملــی کار می کنند. رئیس رســانه ملی با اشــاره 
به آمــار ســریال های پخش شــده در ســال 99 گفــت: این آمــار که 
به طــور نســبی از ســال های گذشــته بیشــتر بــوده اســت، حاصل 
تلاش همکاران ما در این عرصه اســت و جای قدردانی دارد؛ البته 
آثار از نظر کیفی قابل نقد هستند و ما از همه نقدهای منصفانه و 

عالمانه استقبال می کنیم و آن را روی چشم می گذاریم.
رئیــس رســانه ملی بــا اشــاره بــه این کــه دغدغه مــا در رســانه ملی 
دغدغه کیفیت و اثرگذاری اســت، گفت: ما در آسیب شناســی که 
در ســیما فیلم به انجام رســید، به ایــن نتیجه رســیدیم که اصلاح 
فیلمنامه پس از نگارش به ساختار عظیمی که در داستان طراحی 
شده است، لطمه می زند و باید ساختار را به گونه ای تغییر داد تا از 

ابتدا درست حرکت کنیم.
دکتر علی عســکری گفت: پس از اتمام نــگارش نمی توان چندان 
تغییــری در ســاختار داد و مــا اگــر می خواهیــم بــا کیفیت تــر عمل 
کنیــم، باید یک مرحله عمیق تر شــویم و بــه زمانی کــه طراحی ایده 
 ) صورت می گیــرد و در مرحله خلق ایــده یا به اصطــلاح )ژنتیک کار
برگردیــم و ایــن همــان ســند مفهومی اســت؛ یعنــی در ابتــدا باید 
ســند مفهومی را طراحی کنیم. وی افــزود: برای این کــه بتوانیم بنا 
به اقتضائات جامعه، اقتصاد، فرهنگ و خواســت جوانان و مردم 
بپردازیم، باید به زمانی که شاکله اصلی کار طراحی می شود و زمانی 

که ایده شکل می گیرد، منتقل شویم.

رئیس رســانه صداوســیما با بیان این که همه ویژگی هــای پایه ای 
یک ســریال در مرحله خلق ایــده اولیه وجــود دارد و از آنجا شــکل 
می گیــرد و ســپس بســط می یابــد، گفــت: توجــه بــه این کــه بــا چه 
حیطه ، چه مســاله و چه ساختاری از مســائل مواجه می شویم که 
بایــد ارتباطــات علــت و معلولــی و معقــول آن را درک کنیم بســیار 
مهم اســت و به همین علت ما باید پس زمینه و زمینه ســریال را 

به خوبی بشناسیم و پس از آن فیلمنامه بنویسیم.
ح ایده  رئیس رسانه ملی انتخاب ســوژه را مرحله بعد از مرحله طر
 ، دانســت و گفــت: موضــوع کلیــدی دیگــر بعــد از پــس زمینــه کار
یافتن ســوژه مناســب اســت که بتواند داســتانی پرجاذبه را خلق 

کند که برای بیننده جذاب باشد.
دکتــر علی عســکری توجــه بــه ایــن مســاله را که پیــام ســریال چه 
خواهد بود، از نکات کلیدی دیگــر خواند و گفت: اگر پیام ســریال 
متناســب با نیــاز جامعه باشــد قطعا ســریال بــا اســتقبال مواجه 
می شود و اگر پیامی را که مردم به آن نیازی نداشته باشند، بدهد، 

سریال عقیم می ماند.
وی از ســه عنصر دانستن نظام مســائل، انتخاب ســوژه مناسب 
و مهندســی و مدیریــت پیــام بــه عنــوان عناصــر کلیــدی تولیــد 
مجموعه های نمایشــی یاد کــرد و گفت: شــما که اهل فــن، هنر و 
فرهنگ هستید، باید در این عرصه با ما مفاهمه و گفت وگو کنید 
تا طرحی نمایشــی را ســامان بدهیم. وی از همه دســت انــدرکاران 
تولید مجموعه های نمایشــی خواســت تا بــه این امــر توجه کنند 
و گفت: مــا نــام ایــن را ســند مفهومی یــا محتوایــی تولید ســریال 
گذاشــتیم که خشــت اول تولیــد کارهای نمایشــی اســت و بعد از 

این است که مرحله نگارش آغاز می شود.
رئیس رســانه ملی افزود: بــا اتکا به این ســند مفهومــی، زمانی که 
فیلمنامه نوشته می شود بســیار راحت تر به سمت پیش تولید 
و تولید پیــش می رویــد و معلوم اســت کــه دقیقا در چه مســیری 

حرکت خواهید کرد.
وی بــا بیــان این کــه آموختــن جاذبــه، زیبایــی و حکمت هــای 
هرسریال بسیار مهم است، گفت: هر سریال باید حکمت آموز و 
برای خانواده ها سودمند و مفید باشــد، چراکه که قله اثرگذاری در 

برنامه های تلویزیونی، آثار نمایشی و فیلم و سریال است.
وی بــا بیان این کــه بیشــترین هزینه در ســیما برای تولید ســریال 
صــرف می شــود، گفــت: تــوازن میــان حکمت آمــوزی و زیبایــی و 

جذابیت از لغزشــگاه هایی اســت که اگر تعادل آن رعایت نشود، 
موجب خسران خواهد شد.

رئیس رســانه ملی تأکید کرد: اگر این توازن از بین بــرود و بالا بردن 
جاذبــه موجب لطمه زدن بــه حکمت آموزی شــود جنبه فرهنگی 

کار عدول می کند و به سوی جاذبه های سطحی می رود.
وی افــزود: بــه عنــوان مثــال اگــر بــه جــای حکمت آمــوزی فقــط به 
فکــر اقتصــاد باشــیم و نــگاه اقتصــادی داشــته باشــیم، بــه 
فرهنگ فروشی، فرهنگ سوزی و یا فرهنگ کشی مبتلا می شویم.

دکتــر علــی عســکری بــا بیــان این کــه بــا وجــود رقبایــی چــون 
شــبکه های ماهــواره ای و فضــای مجــازی ممکــن اســت دچــار 
یــک هنرمنــد عالــی  چنیــن لغزشــگاه هایی بشــویم، گفــت: 
رتبــه و تولیدکننــده فرهنگــی کســی اســت کــه بیــن جذابیــت و 
حکمت آمــوزی تعــادل برقــرار می کنــد و اجــازه نمی دهــد ذهــن 
مــردم از آموختــن دور و ســطحی شــود. وی افــزود: بیــن نــگاه 
تجــاری و نــگاه فرهنگــی تعارضــی وجــود دارد کــه یکــی از راه  های 
 ســخت ما این اســت که این تعارض را بــه نفع مردم حــل کنیم و 

دچار آن نشویم.
رئیس ســازمان صداوســیما بــا بیــان این کــه مــا در دوره خاصی از 
تاریخ هســتیم، گفت: بــا وجــود همه تلاش های دشــمن، کشــور 
هر روز در حال رشــد اســت و مردم ما بیــش از ۴۰ ســال پرافتخار را 

تاکنون گذرانده و در مقابل دشمنان کوتاه نیامده اند.
وی با اشاره به این که کشور با وجود نزدیک به صفر شدن فروش 
نفــت و تحریــم در حــال رســیدن به قلــه پیشــرفت اســت، گفت: 
دشــمن در هر مقطعی تلاش کرد که ما را از این پیشــرفت باز دارد 
اما به کوری چشم آنها، ملت ایران قوی ایستاده است و به پیش 
می رود. وی با اشــاره به طراحی دشمن در ســال 97 برای فروپاشی 
گفت: آنها می خواســتند کریســمس را در تهران جشــن بگیرند و 
قول دادند که مردم ایران ۴۰ سالگی انقلابشان را نخواهند دید اما 
در مقابل هوشیاری، نجابت و ایستادگی ملت شکست خوردند 

و حرفی برای گفتن نداشتند.
دکتر علی عسکری انقلاب اســلامی را موجب رشد کشور دانست 
و گفــت: بعــد از عقــب افتادگــی ایــران در دوره قاجــار و پهلــوی که 
، بــه ویژه انگلیس بــه وقوع پیوســت، اکنون با  با طراحی اســتکبار
کشــوری مواجهیم که هــر روز تولید می کنــد و هر روز یک شــرکت 
دانش بنیان را راه می اندازد و روح زمانه ما این است که در جهان، 

قدرتمند و به یکی از کشورهای تراز اول  جهان بدل شویم.
رئیس ســازمان صداســیما تاکید کرد: ما در سریال ســازی باید به 
این امر توجه کنیم که عطش پیشــرفت در کشــور ما بالا اســت و 
باید در همــه گونه های برنامه ســازی رنگ و بوی پیشــرفت و امید 

به آینده را مشاهده کنیم.
دکتــر علــی عســکری بــا تاکیــد بــر این کــه بیانیــه گام دوم عصــاره 
خواســت ملت ایران برای رســیدن به آینده اســت، گفــت: ما باید 
در ایده هــا و نــگارش فیلمنامه هــا به ایــن مهــم بپردازیم، چــرا که 
هیچ قالبــی بیــش از سریال ســازی در القای امیــد و ترســیم آینده 
زیبا اثرگذاری ندارد و من امیدوارم بتوانیــم گام های بلندی در این 

مسیر برداریم.

علی عسکری: سند گام دوم، نقشه راه همه برنامه سازان باشد

علی غفاری، کارگردان ســریال »بچه مهنــدس« نیز در این رابطــه بیان کرد: 
خوشــحالم در روزهــای پایانــی ســال این فرصــت بــه هنرمندانی کــه درگیر 
کار در کرونــا هســتند داده شــد. اتفاقــا در مقطعــی زمزمه هایــی از توقــف 
ح شــده بود کــه خوشــبختانه بــا حمایت آقــای علی  تولیــد ســریال ها مطر
عســکری کارها ادامه پیدا کرد. در عرصه فرهنگ و بخش نمایشــی رقابت 
و مشــکلاتی هســت. به همین دلیل انتظار همه همکاران من این است 
که تجهیزاتی فراهم شود که بتوانیم مجهز وارد این میدان شویم. از طرفی 

شرایط تولید سخت شــده. چون من باور دارم که نباید کار ضعیف ساخت. ضمن این که معتقدم صداوسیما همچنان قدرتمند ترین 
رســانه کشــور اســت و با توجه به رقبایی که در این زمینه وجود دارد باید محصول خوب فرهنگــی به مردم بدهیم تا خودشــان ماهواره 

تماشا نکنند. او در پایان هم یادی از زنده یاد کریم اکبری مبارکه کرد که در این سریال بازی می کرد و به علت بیماری کرونا درگذشت.

به مردم محصول خوب فرهنگی بدهیم

حمیــد شــاه آبادی در آییــن تجلیــل از هنرمنــدان آنهــا را ســربازان 
جبهــه فرهنگــی نامیــد و بزرگداشــت یــاد هنرمندانــی کــه در ایــن 
سال ســخت از میان ما پر کشیدند، گفت: امســال در حوزه فیلم 
و ســریال، ســالی کاملا اســتثنایی را تجربه کردیم. پیــش از آغازین 
روزهــای 99 کرونــا آمــد و بســیاری از فعالیت هــای هنــری از جملــه 

تولید فیلم و سریال را تا نیمه اردیبهشت تحت الشعاع قرار داد.
وی ادامــه داد: در طــول ایــن ســال همــکاران ســیما و پروژه هــای 
مختلف با ســختی و مشــقت بــه پیشــبرد کارهــا همــت گماردند، 
زیرا این عرصــه، عرصه ای بــود که می توانســت برای مــردم روزها و 
ســاعت های مناســب و آرامش بخشــی را به ارمغان بیــاورد. همه 
عوامــل دست به دســت هــم دادنــد تــا در فضــای جدید و شــرایط 
ثــار متنوعی خلق کنیم و مفتخریم کــه توفیق داریم یکی  موجود، آ

از قله های سریال سازی را در سال 99 به نمایش بگذاریم.
معاون ســیما تأکید کرد: تولید 23 ســریال و پخش ۴96 قسمت، 
آمار افتخارآفرینی اســت که به دســت شــما و عوامل سختکوش 

حوزه فیلم و سریال حاصل شده است.
شاه آبادی با بیان این که ۱۴ اثر از ســال 98 دوربین روشن به سال 
99 وارد شــد و 25 اثــر هــم امســال مقابل دوربیــن رفــت، گفت: در 
همه صحنه ها باید دســتورالعمل های بهداشــتی رعایت می شــد 
و آنچه امروز شــاهدیم آن اســت که بیش از 2۴ هزار دقیقه برنامه 

تولیدشده است.
آموزنده تریــن،  اثرگذارتریــن،  برتریــن،  را  ســریال  و  فیلــم  وی 
جذاب تریــن و ماندگارتریــن گونــه از قالب هــای برنامه ســازی 
تلویزیونــی توصیــف کــرد و گفــت: ایــن حــوزه می توانــد نمــادی از 
هویت ملــی و دینی مــا، تاریــخ پرافتخار کشــور ما و مــروج فرهنگ 

کهن و آیین و سنت ما باشد.
معاون ســیما افزود: اصحاب فیلم و ســریال باید عــلاوه بر تزریق 
ثار ســرگرم کننده  امید و شــادکامی به جامعه، تــلاش برای تولیــد آ
ثــار هنرمندانــه، مروج  گاهــی و اطلاع رســانی، بــا تولید آ و افزایــش آ
ســبک زندگی ایرانی و اســلامی و تحکیم بنیــان خانواده باشــند تا 

سریال ها مروج فرهنگ ایرانی باشد 

، تهیــه کننــده ســریال »نجــلا« نیــز پشــت میکروفــن  خیــرا... تقیانی پــور
قــرار گرفــت و گفت: مــن فکــر می کنم بــا آمــدن مدیران جــوان در 

چنــد ســال اخیــر اتفاقــات خوبــی خواهــد افتــاد. امیــدوارم این 
 اتفــاق در حوزه سریال ســازی هــم بیفتــد. چون در طول ســال 

3۰، ۴۰سریال تولید می شود که نیاز به کارگردان های جوان هم 
هست و این استعدادها در حوزه تئاتر وجود دارد. با توجه به 
صحبت های آقای فرجی که گفت هنرمنــدان مقابل دوربین 
بی پناه هســتند، خواهــش می کنم به جو رســانه ای کــه ایجاد 

شــده و هنرمنــدان را از مردم جدا کــرده توجه نکنیــد و تمهیدی 
بیندیشید که واکسن هر چه زودتر به دست هنرمندان برسد.

  به کارگردان های جوان اعتماد کنید
حســین طاهری، تهیه کننده مجموعه »ســلمان فارســی« پشــت میکروفن قرار گرفت و گفت: 
»آقــای میرباقــری به دلیــل این کــه در شــاهرود و ســر فیلمبرداری ســریال اســت، نتوانســت در 
این مراســم حضور پیدا کنــد. به نظرم غیر از عشــق نمی شــد که در این شــرایط و با وجــود کرونا 
و مشــکلات جســمی برخی هنرمندان کار کرد. ســال گذشــته کرونا که آمد ما در قشــم بودیم و 
بســیار نگران بازیگــران خارجی ســریال که مشــغول بــه کار بودند. اما آقــای میرباقــری می گفت 
که چراغ فرهنــگ باید روشــن بماند. در ابتــدای ســال 99 هم برنامه ریزی شــده بود کــه در ترکیه 
فیلمبــرداری کنیــم. امــا با لطــف رئیس ســازمان تلاش شــد تــا چــراغ فرهنگ روشــن بمانــد و با 
تمهیداتی کــه صورت گرفــت، ســریال را در ایران شــروع کــرده و تــا به امــروز هم ســعی کردیم به 
تعهدات مان عمل کنیم. با وجود این که در قشــم هیچ آزمایشــگاهی نبود که اگر یکی از بچه ها 

تب کرد بتواند تست بدهد با این حال تلاش کردیم به تعهدات پنجساله مان پایبند باشیم.

چراغ فرهنگ روشن بماند

یون را تهدید تلقی نکنیم رقبای تلویز
ســیامک انصاری نفر بعد بود که در جایــگاه قرار گرفت و گفت: از عوامل ســریال »صفر2۱« تشــکر می کنم و 

به خاطر این که از صبح تا شب در تلویزیون هستم و من را می بینند، ترجیح می دهم حرفی نزنم.
افســانه بایگان هم روی ســن آمد و گفت: ســال بســیار ســخت و پر درد و رنجی را پشــت ســر 
گذاشــتیم که البتــه در تمــام دنیا این شــرایط وجود داشــت. بــرای ســال جدید و قــرن جدید 
آرزوهای خوب دارم و اعتقاد دارم که کرونا با همه دردها فرصــت بازنگری و تامل را به ما داد 
و درون خودش پــر از حکمت بود. بــا این بازنگری امیدوارم به دریافت و شــهودی برســم 

که بتوانم دنیا رابه گونه ای دیگر ببینم.
مسعود بهبهانی نیا یکی از نویسندگان تلویزیونی نیز گفت: هر آنچه باید گفته شد به جز 
مشــکلات مالی که به آن اشــاره نشــد و من امیــدوارم که هــر چه زودتــر حل شــود. از طرفی 
درباره رقبای تلویزیون صحبت شد که به نظرم نمایش خانگی یا هر رسانه دیگری رقیب است 
امــا آن را تهدید تلقی نکنیم. باید آسیب شناســی شــود کــه چرا ســال های طلایی تلویزیــون تکرار 

نشدند و سریال های خیابان خلوت کن کمتر دیده می شود.
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